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 P R O T O K Ó Ł   NR  52.2021 
 

posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 11 maja 2021 

roku 

 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna.  

4. Analiza Wykonania Budżetu wraz z oceną sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Osieczna za 2020 rok. 

5. Zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Osieczna za 2020 rok. 

6. Wydanie opinii oraz opracowanie wniosku do Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna. 

7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Zakończenie obrad. 

 

 

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Ponieważ jesteśmy w komplecie możemy rozpocząć. Serdecznie witam Pana Burmistrza, Panią 

Skarbnik, Pana Przewodniczącego Romana Lewickiego, Pana Radnego Przemysława 

Skowronka, Panią Martę oraz wszystkich członków Komisji.  

Lista obecności członków Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Na dzisiejsze spotkanie przewidziany jest następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna.  

4. Analiza Wykonania Budżetu wraz z oceną sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Osieczna za 2020 rok. 

5. Zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Osieczna za 2020 rok. 

6. Wydanie opinii oraz opracowanie wniosku do Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna. 

7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Zakończenie obrad. 

Jeżeli są jakieś uwagi do porządku obrad, to proszę…  

Jeśli nie ma, a sprzeciwu nie widzę, będziemy pracować według przedstawionego porządku 

obrad. Dwa pierwsze punkty już zrealizowaliśmy.   

Ad. 3. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 
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Komisja jest dzisiaj w pełnym składzie. Kto z członków Komisji jest za przyjęciem protokołu 

z poprzedniego wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna? Proszę o 

podniesienie ręki.  

Protokół został przyjęty przez Komisję Rewizyjną jednomyślnie 5 (pięcioma) głosami „za”. 

Dziękuję.  

Ad. 4. Analiza Wykonania Budżetu wraz z oceną sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Osieczna za 2020 rok. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

To klucz dzisiejszego spotkania. Mamy materiały w postaci sprawozdania z wykonania 

budżetu. Poproszę Panią Skarbnik o kilka słów wprowadzenia.   

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Osieczna za rok 2020 stanowi załącznik nr 2 do 

niniejszego protokołu. 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak: 

Szanowni Państwo! Burmistrz Gminy do 31 marca sporządził sprawozdanie wykonania 

budżetu za 2020 rok, które to zostało przesłane do Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

opublikowane na stronie internetowej Gminy oraz przekazane Państwu Radnym.  

RIO przesłała opinię o tym sprawozdaniu, którą wyraziła w uchwale. Opinia jest pozytywna. 

Dodatkowe dokumenty, które Burmistrz był zobowiązany złożyć to bilans z wykonania 

budżetu, bilans jednostki budżetowej, rachunek zysków i strat, zestawienie zmian w funduszu 

jednostki oraz informację dodatkową zostały również Państwu przesłane i opublikowane na 

stronie internetowej Gminy. Ponadto opublikowano sprawozdania wszystkich jednostek 

organizacyjnych Gminy. 

Planowane dochody wykonano w 96,15%, natomiast planowane wydatki zostały wykonane w 

73,73%. Planowane rozchody w 2020 r. wynosiły 4.508.360,07 zł. W minionym roku dokonano 

spłat rat pożyczek w wysokości 4.339.925,04 zł. Różnica między planowaną kwotą rozchodów 

a wykonaną w wysokości 168.435,03 zł wynika z faktu umorzenia części pożyczki przez 

Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 

Zadłużenie Gminy na dzień 31 grudnia 2020 r. z tytułu zaciągniętych pożyczek wynosiło 

7.549.206,29 zł, co stanowi 11,26% wykonanych dochodów. Ta pożyczka dotyczy 

przedsięwzięcia pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej Świerczyna – Grodzisko – Łoniewo”, 

która zgodnie z harmonogramem zostanie spłacona w 2028 roku. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Dziękuję bardzo Pani Skarbnik. Zachęcam do dyskusji i analizy sprawozdania z wykonania 

budżetu za 2020 r. Czy ktoś z członków Komisji chciałby zabrać głos? 

Jak Państwo wiedzą, to był rok wyjątkowy ze względu na pandemię, w której przypadło nam 

żyć i pracować. Okazało się, że ten trudny okres nie wpłynął na realizację budżetu, został on 

wykonany w różnych pozycjach z różną skutecznością. Budżet został zrealizowany prawie w 

100%, a to, że nie zostały wykonane wydatki to może i dobrze.  

Mam pytanie do Pani Skarbnik o kwestię niewygasających wydatków, które są związane z 

niezrealizowaną częścią inwestycji i przechodzą na kolejny rok – jak to się miało w roku 2020? 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak:   

W 2020 r. w grudniu podjęliśmy uchwałę dotyczącą środków niewygasających.  

Ona dotyczyła 3 (trzech) przedsięwzięć:  

1. dotacji do wymiany źródeł ciepła, 

2.  przyłącza energetycznego do Gminnego Żłobka w Osiecznej - była na to umowa, a 

faktura w roku następnym,   

3. wypłaty odszkodowań w ramach zadania niskiej emisji, czyli budowy ścieżek. 
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Do kiedy one będą zrealizowane? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak:  

Powinny być zrealizowane do końca czerwca tego roku.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Dziękuję bardzo.  

Pozycja, która mnie zastanawia na str. 61 dochody z mienia w 2020 r. pozycja opłaty za 

wieczyste użytkowanie tam jest 28% wykonania, z czego wynika tak niskie wykonanie tych 

dochodów w stosunku do planu? 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak: 

Z tego tytułu, że zmienił się termin płatności opłat za wieczyste użytkowanie w związku z 

panującą epidemią. Termin ten został przesunięty na styczeń 2021. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Płatnicy mogli dokonać płatności w późniejszym terminie i przeszło to na kolejny rok. 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak: 

Tak. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Dziękuję bardzo.  

Zapytam jeszcze o wydatki majątkowe - tutaj jest duża dysproporcja planu w stosunku do 

wykonania. Wiem, że tam były środki, które wpłynęły nam z dotacji. One miały konkretne 

przeznaczenie na 2020 r., i nie zostały wykorzystane - dobrze to rozumiem?   

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak: 

Tak, dotacja wpłynęła pod koniec sierpnia i została zaplanowana na wydatki majątkowe… 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Trzeba było to równoważyć - nie byliśmy w stanie w ciągu miesiąca czy dwóch miesięcy 

wykonać określonych zadań, co wynika z poszczególnych zmian w uchwałach budżetowych 

roku 2020, była to pewna „inżynieria finansowa”, pewne zaprogramowanie. Dołączenie do tych 

zadań, do których każdy, kto sprawdzał (również Regionalna Izba Obrachunkowa) wiedział, że 

nie jesteśmy w stanie ich wykonać - takie są wymogi księgowe dotyczące konstruowania 

budżetu. Dzięki temu mamy możliwość dysponowania tymi pieniędzmi programowania 

inwestycji, które dzieją się lub zaczną się dziać w roku 2021 i w latach kolejnych. Stąd też 

wynika nasza dobra „kondycja”, ale wpływ na wynik budżetu 2020 r. miało również daleko 

idące ograniczanie wydatków jednostek urzędu w związku z przewidywaniami, że może być 

źle, tj. kwota około 1 900 000 zł, która mogła zostać poniesiona, a nie została - poprzez 

zamrożenie, wycofanie pewnych decyzji, które w normalnej sytuacji myślę tutaj o realizacji 

tych uzgodnionych kwot dla jednostek pewnie wystąpiłyby. Ostrożnościowe odsunięcie w 

czasie pewnych decyzji, tej niepewności był bardzo duży procent w związku, z czym 

realizowaliśmy wydatki niezbędne plus inwestycje inne niekoniecznie.     

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Jeżeli chodzi o wydatki to całkowicie się zgadzam z Panem Burmistrzem.  

Ku mojemu zaskoczeniu i zadowoleniu jest przeciwieństwo do dochodów. Można było się 

spodziewać niewykonania z racji pandemii, spadku tego planu, a w głównych aspektach 

podatku dochodowego ten plan został zrealizowany i budżet został wykonany. To jest budująca 

i dobra informacja dla nas, jako samorządowców, że to nie wpłynęło na ograniczenie dochodów 

Gminy. Polacy sobie poradzili, bo to są wpływy między innymi z ich dochodów.  
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Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Mam pytanie odnośnie wymiany piecy: 

1. czy ona w 2020 r. była niższa niż w 2019 r.?  

2. czy dofinansowanie nadal wynosi 4.000 zł?  

Rozmawiałem z niektórymi mieszkańcami może gdyby ta dotacja była większa ludzie by 

szybciej mobilizowali się do wymiany źródeł ciepła - 4.000 zł to może mało. Proszę o 

odpowiedzi. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Jeżeli chodzi o ten program to on od początku był przysłowiowym „strzałem w dziesiątkę”.  

My się bardzo cieszymy z tego powodu. Jest on stale na fali wzrostowej. W tym roku mamy 

już podpisanych 65 umów o to dofinansowanie. Wnioski napływają niemal każdego dnia.  

65 x 4. 000 zł = 256.000 zł, co oznacza, że już przekroczyliśmy połowę planowanej kwoty tego 

programu.  

Z perspektywy mieszkańca naszej Gminy jakbym otrzymał 8.000 zł zamiast 4.000 zł to nie 

powiedziałbym „nie”. Jeżeli byłaby decyzja, że zwiększamy kwotę dofinansowania, do czego 

ja się nie skłaniam, to może stanęlibyśmy przed wyborem czy ograniczyć liczbę beneficjentów. 

Program ten jest najbardziej wyrazistym, również kwotowo, tego typu programem w 

okolicznych gminach – mówię o samorządach porównywalnych z nami. Mamy potężne 

kwotowanie roczne. W moim przekonaniu zachęcające, czego odzwierciedleniem są te 

wnioski.   

Na ten czas jak rozmawiamy mamy umowę taką, że dofinansowujemy w wysokości 4.000 zł.   

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Dofinansowanie do oczyszczalni przydomowych – jest małe mamy tu tylko 2 (dwa) projekty, 

czy to wynika z zaspokojenia tych potrzeb? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak; 

Mamy tutaj symboliczne zainteresowanie - być może związane jest to z tym dużym programem, 

o którym już mówiłem, czyli oczyszczalnie i sieci w większych miejscowościach, które nam 

zostały oraz znacząco większe dofinansowanie do budowy przydomowych oczyszczalni 

ścieków dla najmniejszych miejscowości naszej Gminy.  

Oczywiście są takie miejscowości jak np. Dobramyśl gdzie jest około 70% przydomowych 

oczyszczalni pobudowanych i do takiego zagospodarowania brakuje 1/3 pozostałych domostw, 

ale są i takie miejscowości gdzie mamy tylko pojedyncze.  

Jeżeli nie będzie nakazowych terminów to mieszkaniec albo skorzysta albo będzie czekał. 

Chcemy zrealizować ten duży program i wierzę, że nam się to uda.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Czy ja mogę zabrać głos, jeśli nie jestem członkiem tej Komisji? 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Tak, ja wszystkich zachęcam… 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Czy mógłby Pan Burmistrz podać więcej szczegółów o tym programie kanalizacji, to jest ten 

program budowy oczyszczalni - jaki będzie tego koszt? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Kosztu nie znam.  

Krok, który teraz realizujemy, o czym Państwa już informowałem, tj. wystąpienie do właścicieli 

cieków wodnych o udostępnienie nam mówiąc kolokwialnie rowów i innych zbiorników, do 

których te oczyszczone ścieki będzie można zrzucić, dotyczy to lokalnych oczyszczalni 

ścieków, czyli Drzeczkowo, Popowo, Wojnowice z Kątami – bo tam ma być jedna i Ziemnice. 

W sumie pięć miejscowości, a cztery oczyszczalnie. Z tego co wiem jest to proces, który długo 
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będzie trwał - mówię tutaj o tej uzgodnieniowej sprawie. Czy dostaniemy zgodę? Nie umiem 

odpowiedzieć, zdarzają się sytuacje, że tej zgody nie ma. Odniosę się tutaj do uzgodnienia taryf 

za zrzut ścieków z Wodami Polskimi, zaczęliśmy w styczniu 2020 r. są to procesy 

skomplikowane i niestety długotrwające, ale konieczne do wykonania kolejnych kroków.  

Jeżeli chodzi o przydomowe oczyszczalnie wystąpiliśmy do mieszkańców tych pozostałych 

mniejszych miejscowości z prośbą o zdeklarowanie uczestnictwa w tym programie. 

Otrzymaliśmy zwrotnie nazwijmy to zgody na procedowanie w tej sprawie, aczkolwiek 

powiem szczerze, że procent tych odpowiedzi zaskoczył mnie in minus. Spodziewaliśmy się 

znacznie większego rezonansu. Być może jak będzie możliwość otwartych spotkań wiejskich 

wtedy będzie można przekonywać nie pismem, a rozmową i skutek będzie lepszy. Widzę tutaj 

opór niektórych mieszkańców, którzy niekoniecznie są zainteresowani rozwiązaniem tego 

problemu, może dlatego, że mają rozwiązany – za darmo. Przykład największej miejscowości, 

gdzie po zakończonej inwestycji myśleliśmy, że w ciągu miesiąca mieszkańcy się podłączą, a 

niekoniecznie tak było.            

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Jak ktoś ma dziurawe szambo to się nie cieszy.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak; 

Ja bym dał każdą cenę za kanalizację.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Wierzmy w to, że tak będą mówić nasi mieszkańcy.  

Najdroższy sposób zagospodarowania ścieków to jest wywóz z zamkniętych zbiorników tzw. 

szamb pomijając to, że jest to niewygodne i w przypadku ostrej zimy może zamarznąć.  

Jak jest krótko i do rowu to zainteresowania nie ma.     

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Z dużym zaciekawieniem słucham tego pomysłu na te cztery oczyszczalnie, chociażby dlatego, 

że to dość odważne, ale w pozytywnym sensie. Troszkę nie wierzę, że Pan Burmistrz nie ma 

tego policzonego, to nie chodzi o taką oczyszczalnie jak ma Malpol, tak? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Zmierzamy ku typowej oczyszczalni, której parametry będą zaspakajać tą ilość zrzucanych 

ścieków i je przetwarzać.  

Możemy podać pewne szacunkowe koszty - na następne spotkanie deklaruję, że przekażemy 

taką informację.  Szacunkowo, jesteśmy w stanie określić ile kilometr sieci i taka oczyszczalnia 

może nas kosztować. Do tej pory jeszcze o tych kwotowych sprawach nie rozmawialiśmy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  

Mam przyjemność z Panem Burmistrzem od kilkunastu lat rozmawiać o kanalizowaniu 

miejscowości. Jesteśmy świadkami pewnego postępu technologicznego. Pamiętam nasze 

rozmowy o tym, co robi jedna z firm w Kąkolewie, w kontekście tych zmian technologicznych, 

jestem ciekawy jak to można rozwiązać budując właśnie takie cztery oczyszczalnie. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Przedstawimy taką informację.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Nie będąc członkiem Komisji chciałem powiedzieć kilka zdań o budżecie.  

Rzeczywiście był to rok wyjątkowy. W marcu zeszłego roku podczas sesji rozmawialiśmy o 

tym, że nikt z nas nie jest w stanie przewidzieć jak będzie wyglądał ten rok w kontekście 

wpływów – dochodów w budżecie. To ile wydajemy decyzja nasza. Budżet nie do końca został 

zrealizowany, ale na szczęście po tej stronie gdzie może lepiej go nie realizować. W sensie, że 

zrealizowaliśmy dochody a nie zrealizowaliśmy wydatków – wszyscy wiemy, dlaczego i że to 

dobrze. Wszystko się potoczyło tak, że dochody prawie w 100% przy przesunięciu niektórych 

inwestycji rok kończymy w lepszej kondycji finansowej, z ogromną nadwyżką, z optymizmem 

możemy patrzeć na najbliższe miesiące. Jako Gmina mamy niewielki wpływ na wpływy z 



6 

 

podatków w PIT-ie , może na ten moment skutecznie zadziałały instrumenty państwa i ludzie 

mogli płacić te podatki dochodowe. Jesteśmy w dobrej „kondycji”, dobrze przygotowani na 

następne wyzwania – przynajmniej w zakresie, który zależy od nas.  

Jak Państwo wiedzą ja różnię się z Panem Burmistrzem odnośnie tego jak wydawać albo na co 

wydawać nasze pieniądze, ale tutaj nie mam cienia wątpliwości żeby powiedzieć, że Gmina 

jest w dobrej sytuacji finansowej. Jak czasami widzę skale inwestycji, którymi chwalą się inne 

samorządy… to my jesteśmy liderem. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

W ubiegłym roku oddaliśmy też około 3.200.000 zł jednej z tych dwóch pożyczek, które 

mieliśmy. Z przeszło 10.000.000 zł mamy 7.500.000 plus raty, które „biegną” terminowo.  

Zeszliśmy z jednej z tych dwóch pożyczek. Nie bagatelizujemy tego 7.500.00 zł, ale odnosząc 

to do naszych możliwości indywidualnych to jest naprawdę bezpieczny bufor. Pożyczka jest na 

dobrych warunkach, więc nie będziemy jej spłacać tu i teraz w związku z wyzwaniami, które 

przed nami, które w ramach gospodarki ściekowej, wodnej, budowy infrastruktury, dopłat         

na przykład jakby powiat leszczyński miałby pomysły na inwestycje na terenie naszej Gminy i 

wtedy nie moglibyśmy wspomóc. Moglibyśmy ją spłacić jednym przelewem, ale spłacać to po 

to, aby za chwilę brać. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  

Dokładnie tak.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Inflacja jest dużo większa niż obsługa… 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Jeżeli chodzi o kwotę zadłużenia to nie jesteśmy ani najlepsi ani nie jesteśmy w grupie 

samorządów mocno zadłużonych. To jest ostrożna, dobra i gospodarna polityka finansowa. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Chciałbym zadać dwa pytania. Zacznę od Pani Skarbnik.  

Czy wydatki Gminnego Zakładu Komunalnego mają jakieś odzwierciedlenie w budżecie 

Gminy, jeżeli tak to w jakich paragrafach można to znaleźć? 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak: 

Spółka ma swoje wydatki, także do naszego budżetu nie. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dziękuję, teraz Panie Burmistrzu zapytanie do Pana.  

Z tego co mi wiadomo Gminny Zakład Komunalny powinien sporządzić roczne sprawozdanie 

z działalności swojej za 2020 r. Czy takie sprawozdanie było sporządzone oraz czy Radni, 

którzy chcieliby zajrzeć do tego sprawozdania mogliby je otrzymać?  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powtarzam, bo już o tym mówiłem, że oczywiście Ci z Państwa Radnych, którzy będą chcieli 

otrzymają to sprawozdanie z bilansem, na życzenie, jesteśmy do dyspozycji. Termin prawny i 

formalny jest do końca czerwca i na pewno w tym terminie będziemy gotowi na odpowiedzi. 

Chcę powiedzieć, że od początku jak ta Spółka funkcjonuje jako gminna ona będzie miała i ma 

pewne powiązania z budżetem samorządu gminnego. Pani Skarbnik słusznie odpowiedziała 

mówiąc, że nie ma wprost, ale jeżeli dokapitalizujemy to tak i jeżeli otrzymujemy podatek od 

budowli i innych rzeczy i jeżeli Spółka dokonuje zakupu i odpisuje z tego powodu VAT to tak. 

Zresztą rozmawialiśmy już o tym. Jesteśmy do dyspozycji nie chciałbym mówić o liczbach, 

najlepiej ocenić to po trzech latach. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Jako pierwszy zgłaszam akces, chcę otrzymać takie sprawozdanie.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Przyjmujemy do wiadomości na Pańskie życzenie.     
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Coś, co jest kosztem in minus w Spółce jest jakby przychodem i dochodem Gminy… 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Ja się chętnie dopisuje do listy z Panem Radnym Skowronkiem.     

Pan Burmistrz mówi o trzech latach, ja tyle nie chcę czekać może przestaniemy już być 

Radnymi.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Będziemy rozmawiać już rok minął.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Życząc jak najlepiej tej Spółce, będę spokojny. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Drodzy Państwo! to było moje subiektywne zdanie, kiedy powiedziałem… i co podtrzymuje, 

że po trzech latach poznamy utrwalone skutki (efekty) powołania Gminnego Zakładu 

Komunalnego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  

Pan Burmistrz pamięta ile kosztuje beczkowóz? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Z kościańskiego Meprozet-u około 35000 zł brutto z wszystkimi roboczymi elementami do 

podlewania, bo nie wystarczy wylać wody tylko trzeba to zraszać. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Mam pytanie na temat oczyszczalni – kiedy to będzie? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Nie umiem powiedzieć. Jeżeli będzie decyzja, że możemy do tych cieków się włączyć to 

wystąpimy o wydanie decyzji środowiskowej, co też potrwa – jak w rok przejmiemy 

„papirologię” to będzie optymistycznie. Realizacja inwestycji czasem trwa tygodnie a całe 

dojście do momentu ogłoszenia przetargu i wykonania zadania, trwa o wiele dłużej. Nie 

uciekam od odpowiedzi ale nie chcę mówić, że dwa - trzy lata. Tam gdzie będzie oczyszczalnia 

będzie i sieć w całej miejscowości. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Analiza wykonania budżetu, czy ktoś chciałby jeszcze coś dodać? Chętnych nie było. 

Reasumując ten budżet, który nie był planowany pod kontem pandemii tylko planowany  

realnie jak co roku można uznać za wykonany. Analizujemy, podsumowujemy, oceniamy ten 

budżet i to się powtarza, że plan budżetu później jego wykonanie są zawsze tak przygotowane, 

że realizacja nie budzi żadnych zastrzeżeń a wręcz napawa dumą. Ta nadwyżka budżetowa w 

porównaniu z innymi gminami powoduje, że jesteśmy wyróżniającą się Gminą jeżeli chodzi o 

naszą sytuację finansową. Nie mamy się czego wstydzić. 

Przejrzałam również naszą informację o stanie majątku – zastanawiam się czy to jest tak jak w 

firmach, czy ten majątek jest amortyzowany? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Nasza sytuacja majątkowa jest na poziomie do pozazdroszczenia, z czego mieszkańcy i 

wykonawcy tego budżetu są dumni i zadowoleni.  

Nie widzę chętnych do dalszej dyskusji zamykam ten punkt.  

Ad. 5. Zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z 

wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2020 rok. 
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Otrzymaliśmy wszyscy te materiały do wglądu, była możliwość zapoznania się – nie 

chciałabym tego czytać. Każdy z nas się z tym zapoznał. Oczywiście opinia RIO jest pozytywna 

poza paroma uchybieniami w kwestii przesunięcia między rozdziałami, czy jakąś pomyłką 

pisarską jest w całości zaakceptowana i pozytywnie oceniona przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową. Dla nas jest to taki podstawowy wyznacznik oceny, czy prawidłowości tej 

realizacji i konstrukcji tego budżetu. Chcemy opierać się na tej opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej tym bardziej, że jest ona pozytywna.  

Czy w związku z tą opinią, ktoś chciałby o coś zapytać?  

Ona jest oczywista jest w niej wszystko o tym naszym budżecie zapisane. Pytań nie było. 

W związku z tym, że chcielibyśmy przygotować stanowisko Komisji Rewizyjnej, wniosek do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi za 

wykonanie budżetu za 2020 rok proponuje 5 min. przerwy, aby móc przygotować formalnie 

ten wniosek, a następnie powrócić do posiedzenia naszej Komisji.  

Uchwała nr SO-12/0954/251/2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu z dnia 29 kwietnia 2021 r. stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Ja chciałbym Państwu podziękować jednocześnie proszę o usprawiedliwienie mojej 

nieobecności w drugiej części posiedzenia Komisji. Do widzenia Państwu. 

 

P R Z E R W A 

 

Podczas przerwy posiedzenie Komisji opuścił Pan Roman Lewicki i Pan Przemysław 

Skowronek. Komisja Rewizyjna po przerwie dalej obradowała w pełnym składzie.    

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Wznawiam posiedzenie Komisji Rewizyjnej.  

Konieczne jest przegłosowanie akceptacji realizacji budżetu i wydania pozytywnej opinii w 

związku, z tym jeszcze do punktu 4.  

Pytam członków komisji, kto jest za przyjęciem sprawozdania z wykonanego budżetu za 2020 

rok przygotowanego i przedłożonego przez Pana Burmistrza? Proszę o podniesienie ręki.  

Komisja jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Burmistrza z wykonania budżetu za 2020 rok. 

Przepraszam za to niedopatrzenie, przejdźmy teraz do punktu 6.   

Ad. 6.  Wydanie opinii oraz opracowanie wniosku do Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Został przygotowany wniosek pozwolę sobie go odczytać wraz z uzasadnieniem.  

Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna działając na podstawie odpowiednich przepisów 

ustawy o samorządzie gminnym Komisja Rewizyjna wnioskuje do Rady Miejskiej o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna za wykonanie budżetu za 2020 rok. 

Uzasadnienie: Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej na posiedzeniu w dniu 11 maja 2021 roku 

wydała opinię pozytywną w sprawie wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2020 rok, która 

stanowi uzasadnienie dla niniejszego wniosku. Po szczegółowym rozpatrzeniu sprawozdania z 

wykonania budżetu, informacji o stanie mienia, sprawozdania finansowego oraz po zapoznaniu 

się z uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o stosownym 

numerze z dnia 29 kwietnia 2021 roku w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania 
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budżetu Gminy Osieczna za rok 2020 wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu 

terytorialnego i objaśnieniami Komisja pozytywnie ocenia wykonanie budżetu za rok 2020. 

Szczegółowa wiedza jaką Komisja pozyskała w trakcie roku oraz analiza materiału opisowego 

i dokumentów przedstawionych Komisji do kontroli pozwala z całym przekonaniem 

pozytywnie ocenić wykonanie budżetu przez Burmistrza Gminy Osieczna i tym samym 

wnioskować o udzielenie absolutorium. 

Kto z członków komisji jest za przyjęciem takiego wniosku o udzielenie Burmistrzowi Gminy 

absolutorium? Proszę podnieść rękę  

W głosowaniu nad wnioskiem o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna 

za wykonanie budżetu za 2020 rok, Wszyscy członkowie Komisji Rewizyjnej (5 osób) 

głosowali „za”. Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

 5 (pięć) osób „za” wnioskiem, 

 0 (zero) osób „przeciw” wnioskowi, 

 0 (zero) osób „wstrzymujących się”. 

Proszę o podpisy pod wnioskiem, do tego wniosku przygotowana została opinia Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna o wykonaniu budżetu Gminy Osieczna za 2020 

rok odczytam najważniejsze: działając na podstawie art. 270 ust. 2 ustawy o finansach 

publicznych oraz art. 18a ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym, Komisja Rewizyjna 

rozpatrzyła złożone przez Burmistrza Gminy Osieczna następujące dokumenty: 

 sprawozdanie z wykonania budżetu za 2020 rok, 

 sprawozdanie finansowe sporządzone na dzień 31.12.2020 r., 

 informację o stanie mienia komunalnego wg stanu na dzień 31.12.2020 r. 

Komisja zapoznała się również z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Osieczna za rok 2020. Na tej podstawie 

przedstawia następujące stanowisko, tj. uzasadnienie do tego wniosku, który przed chwilą 

przegłosowaliśmy: 

1. Wykonanie budżetu w 2020 roku. 

Budżet Gminy Osieczna został uchwalony dnia 30 grudnia 2019 roku (uchwała 

Nr XIV.100.2019 Rady Miejskiej) w kwotach: 

 dochody     53.471.363,81 zł, 

 wydatki     51.911.363,81 zł, 

 nadwyżka      1.560.000,00 zł, 

 rozchody      1.560.000,00 zł. 

W trakcie wykonywania budżetu w 2020 roku dokonano zmian budżetu: 

 8 uchwałami Rady Miejskiej Gminy Osieczna, 

 23 zarządzeniami Burmistrza Gminy Osieczna. 

Po dokonaniu zmian uchwałami Rady Miejskiej oraz zarządzeniami Burmistrza 

ostateczny budżet Gminy na 2020 rok kształtował się następująco: 

 dochody   69.708.151,94 zł, 

 wydatki   68.065.785,42 zł, 

 nadwyżka    1.642.366,52 zł, 

 przychody    2.865.993,55 zł, 

 rozchody    4.508.360,07 zł. 

Wykonanie budżetu przedstawione w formie tabelarycznej. 

Komisja, po rozpatrzeniu sprawozdania z wykonania budżetu 2020 roku, stwierdziła, 

że zarówno dochody, jak i wydatki zostały wykonane prawidłowo. Planowane dochody 

wykonano w 96,15%, natomiast planowane wydatki zostały wykonane w 73,73%. 

Planowane rozchody wynosiły 4.508.360,07 zł. W roku 2020 roku dokonano spłat rat 

pożyczek w wysokości 4.339.925,04 zł. Różnica między planowaną kwotą rozchodów    
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a wykonaną w wysokości 168.435,03 zł wynika z faktu umorzenia części pożyczki przez 

Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 

Zadłużenie Gminy na dzień 31 grudnia 2020 roku z tytułu zaciągniętych pożyczek 

wynosiło 7.549.206,29 zł, co stanowi 11,26% wykonanych dochodów. 

2. Sprawozdanie finansowe za rok 2020 zawiera: 

-  Bilans z wykonania budżetu Gminy Osieczna, 

-  Bilans jednostki budżetowej, 

- Rachunek zysków i strat jednostki, który wykazuje łączny zysk jednostek budżetowych 

w wysokości 25.711.732,37 zł. 

- Zestawienie zmian w funduszu jednostki – sprawozdanie łączne jednostek 

budżetowych,  

- Informację dodatkową sporządzoną, zgodnie z instrukcją zawartą w zarządzeniu 

Burmistrza Gminy Osieczna z dnia 8 lutego 2019 roku. 

3. Komisja Rewizyjna porównała dane zawarte w sprawozdaniu finansowym z danymi 

zawartymi w sprawozdaniu z wykonania budżetu (w zakresie nadwyżki Gminy) oraz 

z zapisami w księgach rachunkowych (wydruk obrotów i sald kont syntetycznych 

budżetu) i stwierdza, że nie ma w nich rozbieżności. Sprawozdanie finansowe w sposób 

jasny i rzetelny odzwierciedla stan finansów Gminy Osieczna. 

4. Sprawozdanie z wykonania budżetu 2020 roku wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego zostało zaopiniowane przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Poznaniu. 

Opinia ta została wyrażona w uchwale o stosownym numerze Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 29 kwietnia 2021 roku. Skład 

Orzekający wyraził opinię pozytywną. 

5. Informacja o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego: 

Według informacji stan mienia Gminy Osieczna na dzień 31.12.2020 roku wykazuje 

wartość środków trwałych oraz wartości niematerialnych i prawnych 122.898.854,64 zł, 

wartość udziałów w spółkach w kwocie 5.457.000,00 zł oraz zadłużenie z tytułu pożyczki 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu w 

kwocie 7.549.206,29 zł. Ujęte w informacji o stanie mienia: 

 wartość udziałów w spółkach, 

 wysokość zadłużenia powiększona o naliczone odsetki od pożyczek, 

wykazują pełną zgodność z bilansem jednostki oraz bilansem z wykonania budżetu. 

Zmiany stanu mienia w okresie 01.01.2020 r. - 31.12.2020 r. zostały ujęte w formie 

tabelarycznej. 

Ponadto według informacji o stanie mienia komunalnego z tytułu prawa własności 

i innych niż własność praw majątkowych uzyskano dochody w wysokości 819.383,98 zł 

Komisja Rewizyjna nie wnosi uwag ani zastrzeżeń do informacji o stanie mienia 

jednostki samorządu terytorialnego. 

Dochody uzyskane z tytułu prawa własności i innych niż własność praw majątkowych 

też zostały przedstawione tabelarycznie w porównaniu do roku 2019. Ogółem dochody 

w 2020 r. uzyskano w kwocie 819.383,98 zł.  

6. Wykonanie Wieloletniej Prognozy Finansowej w 2020 roku. 

Wieloletnia Prognoza Finansowa uchwalona została uchwałą Nr XIV.99.2019 Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 30 grudnia 2019 roku i obejmowała lata 2020-2028. Na 

rok 2020 prognoza zakładała realizację: 

 dochodów   53.471.363,81 zł, 

 wydatków   51.911.363,81 zł, 

 nadwyżka     1.560.000,00 zł, 

 zadłużenie na koniec 2020 roku w wysokości 10.497.566,36 zł. 
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W trakcie 2020 roku dokonano zmian wieloletniej prognozy finansowej 8 uchwałami 

Rady Miejskiej. 

Po dokonaniu zmian uchwałami Rady Miejskiej ostatecznie wieloletnia prognoza 

finansowa obejmowała lata 2020-2028. Na 2020 rok zakładała realizację: 

 dochodów   69.708.151,94 zł, 

 wydatków   68.065.785,42 zł, 

 nadwyżka     1.642.366,52 zł, 

 zadłużenie na koniec 2020 roku w wysokości 7.549.206,29 zł. 

W sprawozdaniu opisowym z wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2020 rok Burmistrz 

Gminy Osieczna przedstawił stopień zaawansowania realizacji programów wieloletnich 

ujętych w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Osieczna na lata 2020-2028 według 

stanu na dzień 31 grudnia 2020 roku.  

7. Sprawozdanie z wykonania planu finansowego instytucji kultury za 2020 rok. 

Dodatkowo Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem z wykonania planu finansowego 

Centrum Kultury i Biblioteka w Osiecznej. Ww. sprawozdania, zgodnie 

z obowiązującymi przepisami, nie uwzględniono przy ocenie wykonania budżetu 

za 2020 rok.   

8. Kontrole przeprowadzone przez Komisję Rewizyjną: 

 analiza wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2020 roku (protokół Nr 40/2020 

wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu 25 września 2020 

roku), 

 weryfikacja danych zawartych w sprawozdaniach finansowych, sprawozdaniu 

z wykonania budżetu za 2020 rok oraz w informacji o stanie mienia jednostki 

samorządu terytorialnego z zapisami w księgach rachunkowych Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 11 maja 2021 roku. 

Do powyższych zagadnień Komisja Rewizyjna nie wniosła uwag ani zastrzeżeń. 

9. Kontrole zewnętrzne – nie przeprowadzono kontroli zewnętrznych obejmujących rok 

2020. 

Komisja Rewizyjna, po rozpatrzeniu sprawozdań finansowych, sprawozdania z wykonania 

budżetu, informacji o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego oraz po zapoznaniu się 

z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu dotyczącą sprawozdania z wykonania 

budżetu, opiniuje pozytywnie wykonanie przez Burmistrza Gminy Osieczna budżetu za 2020 

rok. 

Chciałabym to uzasadnienie przegłosować, Kto jest za takim uzasadnieniem przygotowanego 

wniosku? Proszę o podniesienie ręki.  

Komisja jednogłośnie przyjęła opinie i uzasadnienie do wniosku o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Gminy Osieczna za wykonanie budżetu za 2020 rok, które odbyło się dni 11 maja 

2021 r. 

 5 (pięć) osób „za” wnioskiem, 

 0 (zero) osób „przeciw” wnioskowi, 

 0 (zero) osób „wstrzymujących się”. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. Komisja wnioskuje o udzielenie absolutorium Panu 

Burmistrzowi Gminy Osieczna. 

Zamykam punkt 6.  

Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna o wykonaniu budżetu Gminy 

Osieczna stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

Ad. 7. Wolne głosy i Wnioski. 



12 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Myślę, że na naszym spotkaniu przed Komisją wszystko zostało poruszone.  

Nie widzę chętnych do zgłaszania wolnych głosów i wniosków.  

Ad. 8 Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Wszystkim pięknie dziękuję za uczestnictwa w tej Komisji, za aktywny udział i wspólną pracę. 

Do zobaczenia.  

 

 

     Protokołowała                  Przewodnicząca  

                   Komisji Rewizyjnej         

   Marta Skorupka        

             Renata Helińska 


